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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 

 

BEGROTING 2013 PROGRAMMA 2: ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID 

 

Datum: 7 november 2012 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd: 10.40 – 11.20 uur 

 

Aanwezig: dhr. P.S. de Rook (voorzitter), mw. M. Dekker (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA) 

dhr. J. Sipma (VVD), dhr. R.A. Koops (VVD, vanaf 10.50 uur), mw. A. Postma (GroenLinks), 

mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. J.P. Dijk (SP), dhr. B. Benjamins (D66), dhr. J.H. Luhoff 

(D66), mw. S. Schipper (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. M. van den Anker (Student & 

Stad), mw. R.M. Grijpstra (PvdD) 

Wethouder: dhr. J. van Keulen 

Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

 

Mw. Dekker (PvdA): 

 De fractie is tevreden over het lopende beleid zoals opgenomen in de begroting. 

 Invoering flexibele bestemmingsplannen: is het college bekend met het zogenaamd globaal 

bestemmen? Dit kan daarbij worden meegenomen. 

 Startende ondernemers: is het college bereid te kijken naar mogelijkheden om de slaagkans te 

vergroten? 

 Er zijn goede plannen in verband met het ondernemingsklimaat in de wijken. Kan iets worden 

gezegd over de samenwerking tot nu toe en over de samenwerking met het commerciële 

vastgoed? 

 De wijkeconomie: de begroting bevat een goed verhaal. Is het college bereid er in 2013 een 

keer met de commissie over te spreken? Zie bijvoorbeeld de problemen in Beijum en 

Paddepoel met de winkelstrips? 

 Servicepunt detailhandel: het winkelstraatmanagement functioneerde goed, welke elementen 

daaruit wil het college meenemen naar het servicepunt? 

 De fractie ziet uit naar de innovatieagenda. 

 Akkoord van Groningen: de fractie mist de regio bij de opsomming in de begroting. 

Mw. Riemersma (Stadspartij): 

 Is het voor een deel eens met de PvdA. 

 De verschillende beleidsvelden binnen het onderdeel Ruimte en economie zijn in de financiële 

verantwoording samengevoegd, dat geeft te weinig inzicht, vooral wat betreft bedrijvigheid in 

de wijken. 

 Er wordt alleen maar ingezet op bestaande locaties, hoe wordt ingespeeld op het nieuwe 

werken? Hoe gaat het college dit faciliteren? Komen er maatregelen? 

 De TCN-kwestie: graag informatie hierover; de tekst is onduidelijk. Klopt het dat de gemeente 

mogelijk 8 miljoen euro kwijt is? 

 Hoe gaat het college om met het ontslag van 165 Menzis-medewerkers? 

Mw. Schipper (CDA): 

 Is blij met de omzetstijging in de binnenstad. 

 Het grote aantal faillissementen onder startende ondernemers: in welke sectoren gebeurt dit 

vooral? Is een meer gerichte aanpak mogelijk? 

 Een doelstelling is het energiegebruik van vijftig bedrijven te beperken. Welke vijftig 

bedrijven zijn dit en hoe zijn deze geselecteerd? Hoe wordt het energiegebruik beperkt? Is het 
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niet logischer bij alle bedrijven het energiegebruik terug te dringen en de bedrijven daarin zelf 

een verantwoordelijkheid te geven? 

Dhr. Van den Anker (Student&Stad): 

 G-kracht is voor de fractie erg belangrijk. Blijven investeren in de werkgelegenheid van 

Groningen is nodig. 

 Welke elementen van het winkelstraatmanagement blijven overeind en in welke vorm? 

 De warenmarkt: de door de raad gewenste kostendekkendheid wordt door hoge juridische 

kosten niet gehaald. Wat wil het college doen om toch kostendekkendheid te realiseren? Graag 

snel duidelijkheid in verband met de komende visie op de Grote Markt. 

 Ruimte voor de binnenstad: spreker noemt enkele voorbeelden van maatregelen die tegen 

elkaar in werken. Dit moet beter: Groningen wil City of Talent zijn. Voldoende 

werkgelegenheid voor hoger opgeleiden is belangrijk. 

Dhr. Luhoff (D66): 

 Prima dat in dit programma vele concrete acties zijn opgenomen. Er zijn wel enkele zorgen. 

 ICT: de ambities staan onder druk. 

 Groningen Kennisstad: hoe staat het met de internationale concurrentiepositie van de 

Groninger bedrijven en kennisinstellingen? De gemeente doet alleen marketing. De Europese 

fondsen moeten worden benut. D66 stelt voor de komende twee jaar een structureel 

programma op te zetten om ervoor te zorgen dat Europese fondsen en particulieren in de stad 

investeren. Vanuit de gemeente is goede aandacht voor cofinanciering nodig. 

Dhr. Dijk (SP): 

 Eens met mw. Dekker wat betreft de wijkeconomie. Komt er nog een uitgewerkte visie? 

 Ook eens met het verzoek om aandacht en hulp voor startende ondernemers, denk aan het 

verminderen van de regeldruk. 

 De warenmarkt: kan dit punt op korte termijn in de commissie worden besproken? 

 Groningen Kennisstad: er is vooral aandacht voor hoger opgeleiden, met de aanname dat er 

spin-off is voor de lager opgeleiden. Waaraan is dat te zien? 

Mw. Grijpstra (PvdD): 

 Is positief over het vullen van de leegstand in het Ebbingekwartier. Voor de stad blijft 

leegstand een zorg. 

 De gemeente moet zich meer richten op revitaliseren van bedrijventerreinen en minder nieuwe 

terreinen uitgeven. 

 Prima om nieuwe bedrijven aan te trekken maar er blijft zorg over de gevolgen voor natuur en 

milieu. 

 Zorgwekkend is de toename van het aantal faillissementen; informatieverstrekking is 

belangrijk. Eens met de opmerking van de PvdA over startende ondernemers. 

 Eens met de vragen van het CDA over faillissement en over energiegebruik. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

 Is het met veel opmerkingen eens. 

 Eens met de vraag van de PvdA over het aanpassen van bestemmingsplannen. 

 Is blij met de vooruitgang bij wijkeconomie. Met de aanpak wordt leegstand van 

winkelpanden in de verschillende wijken verminderd. 

 Revitalisering winkelcentrum Paddepoel: hoever is de gemeente met het plan van de 

winkeliers? 

 Winkelstraatmanagement: het is een succes. Kan dit worden voortgezet? 

Dhr. Sipma (VVD): 

 Is blij met de blijvende inzet van het college op ruimte voor bedrijven. Kosten voor 

ondernemers moeten zo laag mogelijk blijven. 

 Startende ondernemers: het gaat om faciliteren en het laag houden van de kosten. Starters 

kunnen een lening krijgen op basis van het ondernemersplan, de gemeente moet niet 

verdergaan. 
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Mw. Postma (GroenLinks): 

 Eens met de vraag van dhr. Verhoef over winkelcentrum Paddepoel. Het proces stokt; wat gaat 

het college eraan doen? 

 Goed om in de commissie over flexibele bestemmingsplannen te praten. 

 Is blij met de inspanningen voor het Ondernemerstrefpunt, het mkb-vriendelijk inkopen en het 

Ebbingekwartier. Hetzelfde geldt voor duurzaam ondernemen en Fairtrade Gemeente. 

 Leegstand panden: een integrale discussie inde commissie is gewenst. 

 Vliegveld Eelde: de fractie is blij dat de bijdrage wordt gestopt en hoopt dat het college 

toekomstige verzoeken niet zal honoreren. 

Wethouder Van Keulen: 

 Flexibele bestemmingsplannen en globaal plannen: prima om dit in de commissie te 

bespreken. 

 Startende ondernemers: de gemeente begeleidt hen, maar de ondernemers moeten het zelf 

doen. Het college blijft aandacht houden; de gemeente kan moeilijk een grotere rol op zich 

nemen. De wethouder zegt toe de commissie een lijst toe te sturen met alle oprichtingen en 

opheffingen in de stad. 

 Faillissementen bij startende ondernemers: het is crisis; een flink aantal startende ondernemers 

moet het daarom opgeven. Overbodige regelgeving heeft de aandacht en wordt zo mogelijk 

geschrapt. 

 Leegstand is een zorgpunt, vooral in de binnenstad. Een aantal initiatieven helpt, zoals het 

winkelstraatmanagement, Onderneem ‘t en het Jonge Ondernemers Plan. De gemeente is 

gestart met de aanpak intense verbouw, in de loop van 2013 komen de eerste resultaten naar 

de commissie. 

 De wijkeconomie, een belangrijk punt: de wethouder is enthousiast over Onderneem’t. Een 

verband leggen tussen wijkeconomie en het nieuwe werken is moeizaam. De gemeente 

faciliteert dit laatste; initiatieven zijn aan de markt. Prima om in 2013 in de commissie te 

praten over wijkeconomie. 

 Servicepunt detailhandel en het winkelstraatmanagement: het college streeft ernaar de goede 

elementen van winkelstraatmanagement te behouden, er moet echter wel op worden 

bezuinigd. 

 TCN: het is een flink financieel probleem, de vraag is of de gemeentelijke lening wordt 

terugbetaald. Misschien kan de wethouder Financiën meer zeggen. 

 De ontslagen bij Menzis: de wethouder gaat in gesprek met Menzis, het gaat om de mensen zo 

goed mogelijk van werk naar werk te begeleiden. De wethouder wil ook over de toekomst van 

Menzis in de stad spreken. 

 Energiezuinig werken en de vijftig bedrijven: de gemeente gaat gesprekken voeren met 

bedrijven maar wijst de bedrijven niet aan. Van belang is waar de grootste besparing kan 

worden bereikt. 

 De warenmarkt en de kostendekkendheid: dit punt wordt betrokken bij de visie op de 

binnenstad. De wethouder is het eens met de opmerking dat het vreemd is dat de warenmarkt 

de gemeente geld kost. Consequent beleid is belangrijk. 

 Europese investeringsfondsen: waar kansen voor ondernemers bestaan, doet de gemeente er 

alles aan om die gelden binnen te halen. Hoe dat gaat gebeuren, wordt bekeken. 

Mogelijkheden voor cofinanciering worden goed bekeken zodra goede initiatieven door 

Europa worden gesteund. 

 Aandacht voor hoger opgeleiden met spin-off voor lager opgeleiden: de ondernemers worden 

hierover geënquêteerd, over enkele maanden komt de rapportage naar de commissie. 

 Bedrijventerreinen: nog meer afboeken, betekent flinke financiële gevolgen. Er is een 

dilemma als dingen in de begroting staan die toch niet worden gekocht. Het is goed de 

discussie te voeren zodra de aangepaste grondexploitaties er zijn. Eens om door te gaan met 

het revitaliseren van terreinen. 

 Paddepoel: winkeliers praten met eigenaren, dat vergt de nodige tijd. Als dat is afgerond, staat 

de gemeente klaar mee te doen aan de revitalisering. 

 Eens met de opmerking de kosten voor ondernemers laag te houden. 
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 Samenwerking met de regio is erg belangrijk, alle kwaliteiten moeten worden benut om de 

stad economisch op de kaart te zetten. De regio is groot, van Heerenveen tot Oldenburg. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 11.15 uur. 


